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Økonomiplan 2018 - 2021  

 

Vedlegg :  

Økonomiplan 2018-2021Søknad Kyrkjeleg fellesråd driftSøknad kyrkjeleg fellesråd 

investeringVedlikehald av kyrkjebygg i Lindås kommune 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Investeringsbudsjettet for 2018 blir vedteke i samsvar med oppsettet i eigen tabell. 
Rådmannen skal justere investeringsbudsjettet for 2018 i samsvar med forventa framdrift 
på prosjekta som pågår i 2017 når budsjettvedtaket for 2017 fattast av kommunestyret i 
desember 2017. 

Økonomiplan for 2018-2021 og rammer for 2018 vert vedteke, jfr eigen tabell. Det 
endelege budsjettvedtaket for 2018 med korrekt ramme for ordinært rammetilskot og 
rammer for tenesteområda inkludert lønns – og prisstigning vert vedteken av 
kommunestyret i desember 2017. 

 

 

Formannskapet - 068/17 
 

FO - behandling: 
Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 

Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 

Lindås FrP sitt budsjett bygger på rådmannen sitt fremlegg med følgende endringer. 
 
Lindås FrP ønsker å prioritere heile kommunen, og sikre gode og likeverdige tjenester til alle 
våre innbyggere. FrP sa i valgprogrammet for 2015-2019 at vi skulle satse i bygdene og i 
kommunesentra, der vi skulle mellom annet bygge Kløve-Eikanger skule og satse på gode 
tilbud. 
 
FrP er derfor ikkje enig i Rådmannen sine prioriteringer, og meiner at ein løsning på 
budsjettet må inneholde bygging av Ostereidehallen som vedtatt i Idrettsplanen med oppstart 
i 2018 og ferdigstilling i 2019. Bygge ny skule for Kløve Eikanger som vedtatt i 
skulebruksplanen med oppstart 2018 og ferdigstilling i 2019. Valg av tomt må skje så tidlige i 



 

 

2017 som mulig slik at vi kan begynne planlegging av denne skulen, og få ut anbudene.  
 
Begge disse prosjekta kan også bety mye for næringslivet i Nordhordland, da dette er 
mellomstore prosjekter med stor mulighet for lokale å vinne anbuda. Vår region har vært 
ramma kraftig av nedgangen i olje og gass næringa, derfor vil fleire små og mellomstore 
prosjekter bidra til å auke sysselsettinga og styrka det lokale næringslivet. 
 
Ny barnehage på Lindås må bygges av private, slik at kommunen ikkje får den finansielle 
kostandene med utbygginga. Her ønsker vi at kommunen lyser ut konkurranse, slik at vi kan 
få dialog med mulige tilbydere av denne tjenesten. 
 
Dette betyr at vi må gjøre noen nedtrekk på drifta, men vi meiner det er rom for dette uten at 
det skal gå utover det lovpålagte tjenestetilbudet. 
 

Ved å ikkje leiga i helsehuset, så kan man «SPARE LEIGE PÅ minst 4,7 millioner for Lindås 
sin del» 

Dette tilsvarer låneopptak på 85 million, altså nesten full finansiering på Eikanger. 

Leiekontrakter basert på flytende rente virker meget usikkert, og kan som rådmannen selv 
påpeker gå ut over stillinger på sikt, siden våre store områder er skole og eldreomsorg er 
dette meget uheldig. FrP meiner det beste er å ikke ta på seg denne usikkerheten. FrP er 
også usikker på den faktiske samordningsgevinsten for fleire at dei tjenestene som 
Rådmannen vurdere som aktuelle her. 

 

At Helshuset må byggast er FrP enige i, men ser at den originale størrelsen på 8.000m2 og 
den ramma som låg da bør haldast på. Så dei regionale og interkommunale tjenestene 
sammen med Helse Bergen sine tjenester kan være ei løysning. 

 

 
Forslag til vedtak Økonomiplan 2018 – 2021 

Investeringsbudsjettet og Økonomiplan i 2018-2021 vert vedteke i samsvar med fremlegg til 
vedtak frå Rådmannen med følgende endringar: 

1. Ny kolås barnehage blir tatt ut av det kommunale budsjettet, og vi ønsker at ein kan lyse 
ut etter nye private aktører som kan bygge og drifte denne. 

2. Ny skule Kløve-Eikanger med 115 millioner, oppstart 2018 og ferdigstilling 2019. 

3. Ostereidet HALL med 50 millioner, oppstart 2018 og ferdigstilling 2019. 

4. Vi bruker 60 millioner av Disposisjonsfondet og tar resten opp i nye lån. 

5. At Helsehuset må byggast er FrP enige i, men ser at den originale størrelsen på 8.000m2 
og den ramma som låg da bør haldast på. Dette vil redusere leiekostnader vesentlig. 

6. Samt reduksjon i Administrasjonen med årlig effekt på 1 million. 



 

 

 
 

 
 

 
 



 

 

 
 

 
 

 
 



 

 

 
 

Framlegget fekk 2 røyster (B.Vatnøy-Frp og N.Øvreås-Frp) og fall. 

 

Framlegg frå K.Vågstøl-H: 

Investeringsbudsjettet og Økonomiplan 2018 – 2021 vert vedteke i samsvar med framlegg til 
vedtak frå Rådmannen med følgjande endringar: 

Ny Kolås Barnehage vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 86 mill., og 
investeringskostnad kr 10 mill. i 2021. 

Ny skule Eikanger / Kløvheim vert tatt inn i budsjettet med kr 115 mill. fordelt med kr 5 mill. i 
2019, kr 50 mill. i 2020 og kr 60 mill i 2021. 

Symjehall vert tatt inn i budsjettet med kr 130 mill. fordelt med kr 5 mill. i 2018, kr 100 mill. i 
2019 og kr 25 mill. i 2020. 

Nødvendig reduksjon i drift for å kunna realisera auke i investeringsbudsjett vert innarbeidd i 
budsjettet i samband budsjettprosessen hausten 2017.  

 

Framlegget fekk 1 røyst (K.Vågstøl-H) og fall. 

 

Framlegg frå Krf, Ap, Sp, V: 

Med utgangspunkt i rådmannen sitt framlegg har me følgjande framlegg : 
Skjema 1A 



 

 

 
 
Tenesteområda 
 

 
 
Endringar i drift og investering 

 
 
Investeringsbudsjett 



 

 

 
 

 
 
Finansiering 

 
 



 

 

 
 
 
 
Framlegget vart vedteke med 8 røyster (Krf, Ap, V, Sp) 
 
Framlegg verbalpunkt frå Krf, Ap, V, Sp: 
 
1. Før budsjetthandsaminga 2018, ber formannskapet å få lagt fram status i høve utviklinga i 
bruk av spes.ped i skulen, samt å få ein gjennomgang av korleis fordelingsnøkkelen i høve 
ressursar i skulen verkar og kva tiltak i oppvekstplanen som er iverksatt.  
 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 
2. I økonomiplanperioden må kommunestyret ta stilling til fylgjande: 
 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Alversund skule m/tomt 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Kolås barnehage m/tomt 
- Avklare omdisponering/videreutvikling av "Geco-bygget" m/tomt i Knarvik. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 

 

 

FO - vedtak: 
Skjema 1A 



 

 

 
 

Tenesteområda 

 
 

Endringar i drift og investering 

 
Investeringsbudsjett 



 

 

 
 

 
 

Finansiering 



 

 

 
 

 
 

1. Før budsjetthandsaminga 2018, ber formannskapet å få lagt fram status i høve utviklinga i 
bruk av spes.ped i skulen, samt å få ein gjennomgang av korleis fordelingsnøkkelen i høve 
ressursar i skulen verkar og kva tiltak i oppvekstplanen som er iverksatt.  
 
2. I økonomiplanperioden må kommunestyret ta stilling til fylgjande: 
 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Alversund skule m/tomt 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Kolås barnehage m/tomt 
- Avklare omdisponering/videreutvikling av "Geco-bygget" m/tomt i Knarvik. 
 
 
 

 

Kommunestyret - 063/17 
 

KO - behandling: 
Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 

Lindås FrP sitt budsjett bygger på rådmannen sitt fremlegg med følgende endringer. 
 
Lindås FrP ønsker å prioritere heile kommunen, og sikre gode og likeverdige tjenester til alle 
våre innbyggere. FrP sa i valgprogrammet for 2015-2019 at vi skulle satse i bygdene og i 
kommunesentra, der vi skulle mellom annet bygge Kløve-Eikanger skule og satse på gode 
tilbud. 



 

 

 
FrP er derfor ikkje enig i Rådmannen sine prioriteringer, og meiner at ein løsning på 
budsjettet må inneholde bygging av Ostereidehallen som vedtatt i Idrettsplanen med oppstart 
i 2018 og ferdigstilling i 2019. Bygge ny skule for Kløve Eikanger som vedtatt i 
skulebruksplanen med oppstart 2018 og ferdigstilling i 2019. Valg av tomt må skje så tidlige i 
2017 som mulig slik at vi kan begynne planlegging av denne skulen, og få ut anbudene.  
 
Begge disse prosjekta kan også bety mye for næringslivet i Nordhordland, da dette er 
mellomstore prosjekter med stor mulighet for lokale å vinne anbuda. Vår region har vært 
ramma kraftig av nedgangen i olje og gass næringa, derfor vil fleire små og mellomstore 
prosjekter bidra til å auke sysselsettinga og styrka det lokale næringslivet. 
 
Ny barnehage på Lindås må bygges av private, slik at kommunen ikkje får den finansielle 
kostandene med utbygginga. Her ønsker vi at kommunen lyser ut konkurranse, slik at vi kan 
få dialog med mulige tilbydere av denne tjenesten. 
 
Dette betyr at vi må gjøre noen nedtrekk på drifta, men vi meiner det er rom for dette uten at 
det skal gå utover det lovpålagte tjenestetilbudet. 
 

Ved å ikkje leiga i helsehuset, så kan man «SPARE LEIGE PÅ minst 4,7 millioner for Lindås 
sin del» 

Dette tilsvarer låneopptak på 85 million, altså nesten full finansiering på Eikanger. 

Leiekontrakter basert på flytende rente virker meget usikkert, og kan som rådmannen selv 
påpeker gå ut over stillinger på sikt, siden våre store områder er skole og eldreomsorg er 
dette meget uheldig. FrP meiner det beste er å ikke ta på seg denne usikkerheten. FrP er 
også usikker på den faktiske samordningsgevinsten for fleire at dei tjenestene som 
Rådmannen vurdere som aktuelle her. 

 

At Helshuset må byggast er FrP enige i, men ser at den originale størrelsen på 8.000m2 og 
den ramma som låg da bør haldast på. Så dei regionale og interkommunale tjenestene 
sammen med Helse Bergen sine tjenester kan være ei løysning. 

 

 
Forslag til vedtak Økonomiplan 2018 – 2021 

Investeringsbudsjettet og Økonomiplan i 2018-2021 vert vedteke i samsvar med fremlegg til 
vedtak frå Rådmannen med følgende endringar: 

1. Ny kolås barnehage blir tatt ut av det kommunale budsjettet, og vi ønsker at ein kan lyse 
ut etter nye private aktører som kan bygge og drifte denne. 

2. Ny skule Kløve-Eikanger med 115 millioner, oppstart 2018 og ferdigstilling 2019. 

3. Ostereidet HALL med 50 millioner, oppstart 2018 og ferdigstilling 2019. 

4. Vi bruker 60 millioner av Disposisjonsfondet og tar resten opp i nye lån. 

5. At Helsehuset må byggast er FrP enige i, men ser at den originale størrelsen på 8.000m2 
og den ramma som låg da bør haldast på. Dette vil redusere leiekostnader vesentlig. 

6. Samt reduksjon i Administrasjonen med årlig effekt på 1 million. 



 

 

 
 

 
 

 
 



 

 

 
 

 
 

 
 



 

 

 
 

Framlegget fekk 5 røyster (alle FRP) og fall. 

 

Framlegg frå K.Vågstøl-H: 

Investeringsbudsjettet og Økonomiplan 2018 – 2021 vert vedteke i samsvar med framlegg til 
vedtak frå Rådmannen med følgjande endringar: 

Ny Kolås Barnehage vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 86 mill., og 
investeringskostnad kr 10 mill. i 2021. 

Ny skule Eikanger / Kløvheim vert tatt inn i budsjettet med kr 115 mill. fordelt med kr 5 mill. i 
2019, kr 50 mill. i 2020 og kr 60 mill i 2021. 

Symjehall vert tatt inn i budsjettet med kr 130 mill. fordelt med kr 5 mill. i 2018, kr 100 mill. i 
2019 og kr 25 mill. i 2020. 

Investering i administrasjonsbygg vert redusert til kr 500.000 pr. år i perioden 2018 -2021. 
Sum reduksjon kr 6 mill. 

Investering i grusa turløype med lys på Ostereidet vert tatt inn i budsjettet med kr 3 mill. i 
2018 og kr 3 mill. i 2019. Sum økning kr 6 mill. 

Nødvendig reduksjon i drift for å kunna realisera auke i investeringsbudsjett vert innarbeidd i 
budsjettet i samband budsjettprosessen hausten 2017.  



 

 

 
 

 
 

 
 



 

 

 
 



 

 

 
 

Framlegget fekk 4 røyster (alle H) og fall. 

Framlegg frå Krf, Ap, Sp, V: 

Med utgangspunkt i rådmannen sitt framlegg har me følgjande framlegg : 
Skjema 1A 



 

 

 
 
Tenesteområda 
 

 
 
Endringar i drift og investering 

 
 
Investeringsbudsjett 



 

 

 
 

 
 
Finansiering 

 
 



 

 

 
 
 
 
Framlegget vart vedteke mot 9 røyster (alle Frp og H) 
 
Framlegg verbalpunkt frå Krf, Ap, V, Sp: 
 
1. Før budsjetthandsaminga 2018, ber formannskapet å få lagt fram status i høve utviklinga i 
bruk av spes.ped i skulen, samt å få ein gjennomgang av korleis fordelingsnøkkelen i høve 
ressursar i skulen verkar og kva tiltak i oppvekstplanen som er iverksatt.  
 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 
2. I økonomiplanperioden må kommunestyret ta stilling til fylgjande: 
 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Alversund skule m/tomt 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Kolås barnehage m/tomt 
- Avklare omdisponering/videreutvikling av "Geco-bygget" m/tomt i Knarvik. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 

 

 

KO - vedtak: 
Skjema 1A 



 

 

 
 

Tenesteområda 

 
 

Endringar i drift og investering 

 
Investeringsbudsjett 



 

 

 
 

 
 

Finansiering 



 

 

 
 

 
 

1. Før budsjetthandsaminga 2018, ber formannskapet å få lagt fram status i høve utviklinga i 
bruk av spes.ped i skulen, samt å få ein gjennomgang av korleis fordelingsnøkkelen i høve 
ressursar i skulen verkar og kva tiltak i oppvekstplanen som er iverksatt.  
 
2. I økonomiplanperioden må kommunestyret ta stilling til fylgjande: 
 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Alversund skule m/tomt 
- Avklare omdisponering/avhending av eksisterande Kolås barnehage m/tomt 
- Avklare omdisponering/videreutvikling av "Geco-bygget" m/tomt i Knarvik. 
 

 

 

 

 
 
 
Saksopplysningar: 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 

 



 

 

 
 
 


